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که می زند، عمل می کند. طالبان قبول داشتند اسفندماهِ سال قبل می توانستند به ما آب 
بدهند و ندادند؛ ولی این قول را به ما دادند و گفتند: »به مردم سیستان بگویید که ما برای 

شما آب می فرستیم؛ بالأخره ما مسلمان هستیم و هوای همدیگر را داریم«.

ما رسانه ای ها، فعالین فضای مجازی و دلسوزان سیستان که می آییم کار 
رسانه ای می کنیم،  باید چه کاری انجام بدهیم و چه کاری انجام ندهیم؟

دوستان رسانه باید کاری کنند که ارتباط با طالبان تلطیف تر بشود و اصطکاک ایجاد نکنند. 
مردم سیستان حق دارند. من خودم کشاورز هستم و می دانم بی آبی چه دردی است. حالا 
سوای از کشاورزی، دامداری از بین رفته، هوای سیستان خراب است و... ما همۀ این ها را 
قبول داریم. باید کاری کنیم که مسیر را با دوستان طالب هموار کنیم؛ قبلاً مشکلاتی بود که 

 نتیجه می دهد.
ً
این سری تا حدودی رفع شد. بیایید فضا را دوستانه تر کنیم، قطعا

دربارۀ خود سیستان و مشکل آب، ما شاهد طرح های نیمه کارۀ بسیاری 
هستیم که بهشت پیمانکاران شده است. از این طرف دادِ آب زده می شود 
و از آن طرف طرح هایی تصویب می شود. با نگاهی به گذشته به نظرتان 
باید چه کار کنیم که اتفاقات تلخ از دهۀ هفتاد تا الان با خرج میلیاردها 

دلار دوباره تکرار نشود؟
ح هایی که به حساب هر روز خبرهایش منتشر می شود، موقتی و اورژانسی است. در  این طر
ح ها فعلاً برای سیستان لازم است و مهندسین  نهایت باید یک فکر اساسی بکنند. این طر
آب  هم می گفتند که این کارها دارد پیگیری می شود؛ ولی این را به شما بگویم که اگر این ها 
هم انجام بشود، باز هم ما باید فکر فراهم کردن آبی از جای دیگر باشیم. در نهایتش هم باید 
حقابۀ مان بیاید. اگر حقابه نیاید، این ها فقط برای مصرف شرب سیستان کافی است. اگر 
حقابه ای بیاید و دریاچه بشود، از ریزگردها جلوگیری می کند، بعد دام سیستان دوباره احیا 
می شود و مردم می توانند آنجا زندگی کنند. با این وضعیتی که سیستان دارد، لازمه اش فقط 

آب است.

حقابه چطور می آید؟
حقابه به نظر من با ارتباطات، دوستی و برادری می آید. ما این را می دانیم و منکر هم نیستیم 
که در حق مردم سیستان ظلم شده است؛ ولی باید راهکاری پیدا کنیم. این را به شما بگویم 
که از برادری و محبت چیزی بالاتر نیست. برادری و دوستی دل هر کسی را به رحم می آورد؛ 
 صحبت با محبت و برادری بیشتر نتیجه می داد. اصطکاک و مشکلات برای نیمه کاره 

ً
اتفاقا

گذاشتن این مسیر زیاد بود؛ اما ما با محبت و برادری این مسیر را ادامه دادیم.

خیلی ممنون، اگر صحبتی با مردم سیستان دارید بفرمایید.
صحبت خاصی ندارم، فقط امیدوارم خدا خودش به مردم سیستان کمک کند. ان شاءالله 
مثل همان سال هایی که پر از آب بود، بشود و هیچ کس غم و غصه ای نداشته باشد. امیدوارم 

 این اتفاق می افتد.
ً
و می دانم که با دعای خیر مردم، برادری و هموارکردن این مسیر، حتما

دوستان رسانه 
باید کاری کنند که 

ارتباط با طالبان 
تلطیف تر بشود و 
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نکنند. مردم 
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دردی است


